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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
z 26. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 9. decembra 2021 

 
Rokovanie viedol predseda Rady starostov v Košiciach a starosta MČ Košice – 

Ťahanovce Ing. Ján Nigut. Rokovanie sa uskutočnilo prezenčnou formou v zasadačke 
mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice pri zohľadnení všetkých platných nariadení 
Vlády SR s pandemickou situáciou rizika šírenia nákazy a ochorenia COVID-19. 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Úvod rokovania 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: V úvode rokovania bolo prítomných 15 starostov 

a zástupca starostu z MČ Sídl. KVP p. Matoušek. Rada starostov bola 
uznášaniaschopná. Z rokovania boli ospravedlnení členovia RS, a to Lenka 
Kovačevičová (MČ Nad jazerom), Monika Puzderová (MČ Šebastovce), Peter Tomko 
(MČ Krásna) a Jaroslav Hlinka (MČ Juh). 

 Program rokovania bol uvedený v pozvánke. Opýtal sa členov Rady starostov, či majú 
pripomienky ku programu rokovania a či ho chcú aj doplniť. Žiadne podnety zo strany 
starostov neodzneli. 

 Privítal na rokovaní RS primátora mesta a hlavného kontrolóra. 
- - - 

 
Overovatelia zápisnice:      Mgr. Jozef Andrejčák a Mgr. Ing. Adriana Šebeščáková Balogová 

- - - 
 
Bod č. 1 
Prerokované materiály Mestskej rady v Košiciach zo dňa 25. a 30. novembra 2021 
zaradené na najbližšie zasadnutie MZ  
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Otvoril rozpravu k bodom, ktoré boli prerokované na 

Mestskej rade v Košiciach dňa 25. a 30. novembra 2021.  
 
Návrh Programového rozpočtu mesta Košice na roky 2022 - 2024 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Diskusia ku rozpočtu mesta. 
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Opýtal sa, ako bola vypočítaná 

kompenzácia výpadu z príjmov z hazardných hier pre MČ? Na základe akých dát 
a z akých výpočtov mesto vychádzalo?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Otázka súvisí aj s bodom ohľadne petície o hazarde. Bola urobená 

analýza ešte v predchádzajúcom období, ktorá mestská časť má aké príjmy za posledné 
4 roky. V roku 2020 bol sumárny príjem spolu z hazardu na úrovni 950 tis. Eur. Príjem 
z hazardu v roku 2021 kvôli pandémii bude nižší. Sumu 925 tis. Eur podelili piatimi, čo 
vychádza na 185 tis. Eur, ktoré každý rok mesto pridá na najbližších 5 rokov mestským 
častiam, aby sa dostali k tej cieľovej sume 925 tis. Eur. A prečo sa tak rozhodlo uviedol, 
že licencie sa v rámci hazardu kupujú maximálne na 5 rokov a ak mestskí poslanci 
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rozhodnú a príjmu VZN, tak hazard 1. januára 2022 nezaznamená žiadnu zmenu, 
pretože licencie sú kúpené, tí čo ich majú, ich majú a ten hazard sa postupne za 
najbližších 5 rokov bude vytrácať tak, ako tie licencie budú postupne strácať svoju 
platnosť. V januári v roku 2027 by všetky licencie mali byť neplatné a hazard by 
v Košiciach nemal fungovať. A sumu 185 tis. Eur v roku 2022 rozdelia MČ alikvotne 
podľa toho, aký mali z hazardu príjem. Uviedol príklad, kedy MČ Staré Mesto deklaruje 
sumu okolo 450 tis. Eur za rok 2020, tzn. jedna pätina je približne 79 tis. Eur. V roku 
2023 už nebude suma 79 tis., ale bude to dvojnásobok a teda do systému vložia nie 185 
tis. Eur, ale 370 tis. Eur. Každý rok pridajú jednu pätinu, aby v cieľovom roku 2026 na 
kompenzáciu bola suma na úrovni 925 tis. Eur. Tento rozpísaný kľúč, akým spôsobom 
bude fungovať kompenzácia, vedia starostovia nájsť v bode týkajúci sa petície, lebo 
rozpočet sa zapodieva z tohto pohľadu iba rokom 2022. 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Požiadal o vysvetlenie ešte raz, lebo si 

myslí, že pán primátor uviedol chybne sumu 185 tis. Eur, ktorú na splátky dajú MČ na 5 
rokov. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Reagoval na p. Krcha a uviedol, že cieľová suma je 925 tis. Eur 

a spomínaný kľúč na kompenzáciu financií je uvedený v návrhu uznesenia pre MZ 
v bode č. 2 (Petícia za zákaz hazardných hier v meste Košice, návrh VZN mesta Košice 
o regulácii niektorých hazardných hier a návrh fin. kompenzácie pre dotknuté MČ), 
ktorý znie: finančnú kompenzáciu pre mestské časti - „dotknuté mestské časti“, ktorým 
vznikne finančná ujma v dôsledku schválenia zákazu umiestnenia herní a kasín na 
území mesta Košice na základe všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice prijatého 
podľa § 79 ods. 3 a 4 zákona č. 30/2019 Z. z. o hazardných hrách v znení neskorších 
predpisov (ďalej len „regulácia“), nasledovne: 

a) v prvom roku platnosti regulácie sa z rozpočtu mesta Košice poskytne dotknutým mest-
ským častiam suma 185 000 Eur, 

b) v druhom roku platnosti regulácie sa z rozpočtu mesta Košice poskytne dotknutým 
mestským častiam suma 370 000 Eur, 

c) v treťom roku platnosti regulácie sa z rozpočtu mesta Košice poskytne dotknutým mest-
ským častiam suma 555 000 Eur, 

d) v štvrtom roku platnosti regulácie sa z rozpočtu mesta Košice poskytne dotknutým 
mestským častiam suma 740 000 Eur, 

e) v piatom a každom nasledujúcom roku platnosti regulácie sa z rozpočtu mesta Košice 
poskytne dotknutým mestským častiam suma 925 000 Eur. 
Finančná kompenzácia za príslušný kalendárny rok platnosti regulácie sa dotknutým 
mestským častiam prerozdelí pomerne s prihliadnutím na výšku príjmu dotknutých 
mestských častí z prevádzkovania hazardných hier v herniach a kasínach v roku 2020, 
pričom konkrétna výška pre dotknuté mestské časti bude schválená v rozpočte mesta 
Košice. 
Samozrejme nevedia presne odhadnúť, či to bude presná pätina, alebo menej, ale 
každopádne cieľovú sumu poznajú, resp. výpadok, ktorý postupne nastavili tak, že MČ 
pridajú jednu pätinu z cieľovej sumy. 
 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Skonštatoval, že je to ale podmienené 
tým, resp. tento plán, že bude schválený predmetný bod na MZ. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Rozpočet mesta je prepojený aj na ďalšie body, ktoré v MZ musia 

byť schválené. A ak hazard neprejde, tak nebudú mať zrazu nastavený spôsobom 
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a schválené uznesenie, ktoré má hovoriť, ako sa to má rozdeliť. Dodal, že v tejto chvíli 
tým, že mesto vyhlásilo zámer o VZN, je jeho povinnosťou automaticky informovať aj 
Úrad pre reguláciu hazardných hier, ktorý v danej chvíli stopne všetky licencie a čaká, 
ako zastupiteľstvo rozhodne.  

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Faktická poznámka. Opýtal sa, prečo sa predmetná 

finančná schéma odškodnenie mestských častí nedostala aj do textu VZN? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Právnici to nastavili takto, dali to do uznesenia, lebo to nie je vec 

VZN. Je to jeho názor, môže to nechať overiť.  
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Lebo je to síce pre budúci rok v návrhu rozpočtu 

zapracované, ale podľa jeho názoru by tam mala byť aspoň spomenutá odvolávka v 
rámci všeobecne záväzného nariadenia, kde bude uvedené, že mestské časti budú 
kompenzované. 

 
p. Polaček, primátor mesta: V materiáli a v uznesení to je uvedené, celý kľúč je súčasťou 

schvaľovania pre zasadnutie MZ. 
 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Opýtal sa, kde to bude, resp. je v návrhu rozpočtu 

zapracované? Nevidí to. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Je to zapracované na dvoch miestach v rozpočte, a to v samotnom 

uznesení a v textovej časti – v príjmovej časti.  
 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Opýtal sa, kde sa v návrhu rozpočtu 

nachádza splátka 200 tis. za plaváreň?  
 
p. Polaček, primátor mesta: Program 2 Plavárne a kúpaliská.  
 
p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Na poslednom mestskom zastupiteľstve poslanci 

mesta Košice zaujali postoj ku hazardu, ktorý odmietli a pán primátor dostal jasnú 
úlohu, prijalo sa uznesenie, že sa má predložiť návrh na reguláciu, resp. zákaz 
akéhokoľvek hazardu na Slovensku. Napriek prijatému uzneseniu MZ dnes tu primátor 
predkladá vlastný návrh na kompenzáciu v prípade výpadku. Toto nepodporí, lebo 
primátor nemôže ponúkať kompenzáciu na roky dopredu, lebo nevie, či uspeje vo 
voľbách, či bude zvolený, tak isto ako ani poslanci. O 2 roky to pre nikoho nebude 
záväzné. Podľa jeho názoru, by sa primátor mal venovať parkovaniu v meste. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Podľa jeho názoru, schválený návrh uznesenia poslanca 

MZ p. Špaka je nad rámec zákona – VZN urobiť, ako zákaz hazardu na Slovensku, je 
trošku polemizujúce so zákonom o slobodnom podnikaní. Čiže regulovať môžu a skôr 
by mohli hovoriť o tom, aby Slovenská spoločnosť bola vedomostnou spoločnosťou, 
aby nechovali a nevychovávali gamblerov a zamerať by sa mali na školstvo, aby 
peniaze využívali skôr tam.  

 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: V návrhu rozpočtu na roky 2023 – 2024 v programe 7 

Služby obyvateľov nie sú zahrnuté účelové transfery pre MČ tak, ako to je v návrhu na 
rok 2022. Preto sa opýtal, či ich nedostanú? Nevidí to v bežných výdavkoch zahrnuté. 
Návrh uznesenia hovorí, že kompenzácia v roku 2024 má byť vo výške 555 tis. Eur, no 
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v návrhu rozpočtu na rok 2024 v bežných výdavkoch v rámci účelových transferov je 
suma 500 tis. Eur. A to platí aj pre návrh rozpočtu na rok 2023. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, o tej chybe vedia. Je potrebné to opraviť.  
 
(pozn.: diskusia mimo záznam) 
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Zaujímal sa o podielové dane 

jednotlivých MČ – v zaslanej tabuľke sa uvádza, že malým MČ sa suma 136 Eur 
zvyšuje na 137 Eur a veľkým MČ zo 43,50 Eur sa zvyšujú 46,50 Eur. Samozrejme 
Luník IX a Sídl. KVP majú sadzbu zvlášť. A nie je celkom pravda, že dochádza k 4 % 
navýšeniu, pretože pri malých MČ to zvýšenie predstavuje 0,73 %. Pri veľkým MČ to 4 
% sú a Sídl. KVP má 9 % navýšenie. V celkovej hodnote môže ísť o 4 %, ale pri 
malých MČ to nie je pravda, preto ho zaujíma, či sa môže uvažovať o tom, že 
pri zachovaní prepočtu, sa malým MČ dá suma 140 Eur. Dodal, že navýšenie 4 % sedí, 
ale to ide o počet obyvateľov, ale nie navýšenie podielových daní.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Reagoval na p. Krcha a uviedol, že vyrátané to je správne. Fakt je 

ten, že ak to zoberú komplexne, tak 4 % sedia, ale ak budú riešiť jednotlivo MČ, tak 
vždy čísla budú „lietať“. Ľudia migrujú a číslo je vyrátané správne a objektívne 
z pohľadu mesta k celému objemu peňazí.  

 
p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Dodal, že okrajové MČ trápia iné veci, ako centrum 

mesta. Nebude opakovať to, čo je známe, resp. čo povedali iní, ale navrhol, aby skúsili 
v budúcom roku sa starostovia malých MČ vymeniť so starostami veľkých mestských 
častí tak, že 90 tis. Eur budú mať malé MČ a veľké 40 tis. Eur. 

 
p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Starostovia malých MČ nie sú spokojní veľmi s tým 

rozdelením peňazí, že štatisticky je tu priemerné zvýšenie financií pre MČ, ale keď sa 
pozrie na svoju MČ za obdobie, čo je starostom, tak môže povedať, že tie čísla sa pohli 
voči iným MČ vo veľkom nepomere. Nezávidí MČ KVP, tiež si všetko zabezpečuje 
sama, tak isto ako MČ Šaca, ale ich sa nikto nepýta, či majú dostatok fin. prostriedkov. 
Územie má obrovské, má najväčší majetok, o ktorý sa musí starať, stará sa aj 
o Ľudvíkov dvor, o 1.200 Rómov a 6 bytoviek, ktoré doslova padajú na hlavu, ročne títo 
ľudia urobia nenormálne straty, pretože neplatia.  

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Ten rozdiel oproti roku 2021, kedy bol výber dane z 

príjmu fyzických osôb, alebo príjem mesta z dane z príjmov fyzických osôb na úrovni 
106 mil., v tomto roku to je 118 mil., čiže to je zvýšenie o 11,11 %. Vypočítateľné to 
možno je tak, že týchto 11 percent to je jedna desatina zo 10, takže to je jedno percento 
pre malé mestské časti, čo je samozrejme určite málo. 

 
p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: Zabudli si pripomenúť ešte jednu vec – navýšila 

sa daň z nehnuteľností hlavne obyvateľom malých MČ, navýšená bola enormne 
a neporovnateľne čo sa týka rodinných domoch, a teda občania malých MČ do rozpočtu 
dávajú viac, ale späť dostavajú neporovnateľne málo. 

 
p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Rozpočet je o číslach - mesto rozpočtovalo sumu 

106.175.617 Eur, ale na stránke ministerstva financií, sa uvádza pre mesto Košice suma 
118 mil. Eur. Opýtal sa, kto navrhol rozpočet o 11.835.000 Eur menej? MČ Pereš 
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na podielových daniach oproti minulému roku dostala o 5 tis. Eur viac, ale nie preto, že 
má na to nárok, ale preto, že sa zvýšil MČ počet obyvateľov. Všetko ide hore – energie, 
pohonné hmoty, stavebný materiál a malé mestské časti musia robiť chodníky, cesty a 
to sa odzrkadlí na náraste financií.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Reagoval na p. Karabina a predpokladá, že vychádzal z prognózy 

zo ZMOS-u, ale mesto nie, lebo mesto vychádza zo schváleného rozpočtu Slovenskej 
republiky, kde je napísané, koľko mesto Košice dostane peňazí a toto číslo môžu 
zapracovať. Ďalej je potrebné si uvedomiť, že v rozpočte napr. nemajú zapracované a 
pravdepodobne dôjde k dohode, že vyššia kolektívna zmluva určí, že sa majú zvýšiť 
platy učiteľom o 5 % a sumu 2,6 mil. Eur v rozpočet nemajú zapracovanú. Ďalej môže 
hovoriť o nedoriešených veciach v rámci U.S.Steel-u, ktorý platí mestu daň 
z nehnuteľností, stále majú voči mestu isté dlhy. Chápe, že rozpočet starostovia vnímajú 
zo strany mestskej časti, ale treba vidieť komplexný obraz, ktorý je naozaj strašný, 
pretože požiadavky na mestský rozpočet boli v hodnote 360 mil. Eur. Neboli to bežné 
veci, ale napr. mosty, kde súrne potrebujú 7 mil. na tretí most na Hlinkovej, ktorý je nad 
železnicou, pretože z neho opadávajú betónové bloky a ohrozujú vlaky. Robí sa 
projektová dokumentácia. Škrtli sa v rozpočte ďalšie veci, ako napr. mestských 
policajtov i napriek potrebe ich mať viac. Na Považskej ulici nebude telocvičňa, ktorá 
mala slúžiť hokejistom.  

 
p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: Reagovala na p. primátora, že chápe a rozumie, 

čo povedal, ale nerozumie úplne jednej veci, lebo ak by v návrhu bolo, že všetky 
mestské časti dostanú navýšenie vzhľadom k tomu, čo deklaroval o 0,7 % na obyvateľa, 
tak nepovie ani slovo, ale keď niektoré dostanú 6 % a niektoré 0,7 %, tak tomu naozaj 
nerozumie. Ešte dodala, že navýšenie 0,7 dostali práve tie, ktoré všetko zabezpečujú 
z vlastných zdrojov. 

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Reagoval na p. primátora ku hokejovej hale, ktorá sa 

mala postaviť na Považskej ulici uviedol, že okolo toho bolo dosť veľa diskusie, 
naťahovali sa so samosprávnym krajom, kto ju skôr postaví, potom sa povedalo, že načo 
stavať 2 nové hokejové haly na Považskej a teraz to vychádza tak, že sa nepostaví ani 
jedna, z čoho je dosť sklamaný. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Požiadal kolegov a kolegyne, aby tieto podnety predniesli 

na rokovaní MZ, aby to poslanci počuli a boli konfrontovaní s názormi starostov. 
Rada starostov by mala prijať uznesenie k rozpočtu a ku prerokovaným bodom MR, že 
berú na vedomie a odporúčajú, aby body boli prerokované na mestskom zastupiteľstve. 
Opýtal sa, či majú starostovia iný návrh, alebo môžu hlasovať o uznesení v celku. 
(pozn.: diskusia mimo záznam) 
Ešte raz predniesol návrh uznesenia: Rada starostov v Košiciach odporúča mestskému 
zastupiteľstvu prerokovať Návrh Programového rozpočtu mesta Košice na roky 2022 – 
2024. 
 

p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – Sídl. KVP: Prednesený návrh uznesenia sa mu 
vidí ako neúčinné. Opýtal sa, prečo sa nenavrhne, aby Rada starostov hlasovala za 
„prerokovať a schváliť“ rozpočet mesta? 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Je to formálne, lebo bude veľa pozmeňovacích návrhov, 

nakoľko boli vyslovené nesúhlasné postoje.  
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p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – Sídl. KVP: Podľa jeho názoru, nemuseli sa dnes 

ani stretnúť, ak má Rada starostov prijať uznesenie, že „prerokovať“, lebo to uznesenie 
nebude mať žiadny právny základ.  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Netvrdil by to, lebo starostovia potrebujú poznať, aké sú 

názory vzájomné.  
 
(pozn.: diskusia mimo záznam) 
 
p. Polaček, primátor mesta: Uviedol, že dnes z diskusie nezaznamenal takú výraznú 

nespokojnosť, aby pán poslanec a starosta Karabin musel torpédovať starostov 
a samotného predsedu RS a tlačiť ich do toho, na čom tak záleží. Áno, vypočul si 
názory od starostov a myslí si, že sa zhodli na tom, že peňazí je malo.  

 
(pozn.: diskusia mimo záznam) 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Po vzájomnej diskusii a po usmerneniach dal hlasovať 

o pôvodne prednesenom návrhu uznesenia: Rada starostov v Košiciach odporúča 
mestskému zastupiteľstvu prerokovať Návrh Programového rozpočtu mesta Košice 
na roky 2022 – 2024.  

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 1 - za: 15, proti: 1, zdržal sa: 1 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Uznesenie prijali. 

Diskusia ku ostatným bodom je stále otvorená. 
 

p. Andrejčák, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Navrhol, aby Rada starostov 
hlasovala o bode č. 2 programu mestského zastupiteľstva individuálne – samostatne, ak 
je všeobecný súhlas, (Petícia za zákaz hazardných hier v meste Košice, návrh VZN 
mesta Košice o regulácii niektorých hazardných hier a návrh finančnej kompenzácie pre 
dotknuté mestské časti). 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Mestské zastupiteľstvo bude rokovať 

o bode „Návrh VZN mesta Košice o spádových materských školách v zriaďovateľskej 
pôsobnosti mesta Košice“ – ide o technickú záležitosť, lebo v materiáli je pri MŠ Poľná 
vymenované spádové ulice, konkrétne aj ulica ku Gederu, a je to ulica - spevnená 
plocha, ktorá spája mestskú časť so záhradkárskou lokalitou. Je možné vylúčiť túto 
ulicu z návrhu VZN? Na tej ulici sa nenachádza nič, žiadny rodinný dom a doplniť za 
inú ulicu, ktorá je v tesnej blízkosti materskej škôlky. Ten materiál nebol s MČ 
komunikovaný, preto chce dať na pravú mieru veci a preto ho zaujíma, či na 
zastupiteľstve môže to predniesť, alebo je legislatívne správny iný postup. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Reagoval na p. Krcha a uviedol, že ku niektorým návrhom VZN 

beží pripomienkové konanie do 12.12.2021 a ku niektorým VZN je termín dnes, t.j. do 
9.12.2021, preto mu doporučil, aby svoju pripomienku zaslal čo najskôr, aby bol 
dodržaný zákon a komisia sa mohla ňou zaoberať.  

 
p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Mestské zastupiteľstvo bude rokovať o bode 
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Prenájom nehnuteľností (pozemkov a budovy) v k. ú. Pereš pre Spoločnosť priateľov 
detí z detských domovov Úsmev ako dar z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 
O tomto bode sa na MZ už rokovalo dňa 23. 9., kde mesto Košice odňalo mestský 
majetok (budovu a pozemok) Mestskej časti Košice – Pereš, zároveň mesto Košice 
súhlasilo s vyradením tohto majetku z majetku školstva, a bolo tam to, že to bude na 
sociálny účel. Ten sociálny účel malo schváliť Miestne zastupiteľstvo MČ Pereš. 
Miestne zastupiteľstvo na svojom pondelkovom rokovaní minulý týždeň bolo proti 
takému sociálnemu zámeru pre Spoločnosť priateľov detí Úsmev ako dar. Uznesenie 
včera doručil na magistrát vedeniu mesta (primátor, námestníčka primátora, riaditeľ 
MMK) a tiež aj na oddelenie právne a majetkové a na odd. školstva. Mrzí ho to, že 
mesto Košice nečakalo na rokovanie Miestneho zastupiteľstva MČ Pereš a už rýchlo 
dalo materiál do všetkých komisií, vrátane mestskej rady. V zmysle schváleného 
mestského uznesenia má mestské uznesenie nadväzovať na miestne uznesenie. A to je 
negatívne. Preto bude na zasadnutí MZ žiadať stiahnutie tohto bodu z programu 
rokovania. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Reagoval na p. Karabina – veľmi dobre viete, aký je zámer pána 

Drába z Úsmevu ako dar. Na miestne zastupiteľstvo ste p. Drába nepozvali, nepýtate sa 
mesta, absolútne si nevyžiadate podklady a poslancom miestneho zastupiteľstva 
narozprávate svoju rozprávku, že tam budú rôzne sociálne prípady, čo nie je pravda, 
lebo dnes už je známe, že pôjde konkrétne o 4 ženy, týrané ženy s deťmi, ktoré chodia 
do roboty a život k nim bol taký krutý, že nemajú kde bývať, resp. ich náklady na 
bývanie sú vysoké. Mesto si našlo svoj objekt, ktorý odmietate mestu dať. A je tu 
pritom niekto, kto je ochotný zafinancovať obnovu tejto budovy z vlastných zdrojov 
a pripraviť tak 4 byty pre pracujúce ženy. Nejde teda o žiadnych bezdomovcov, o zlých 
ľudí, ako ste sa na miestnom zastupiteľstve snažili vytvoriť dojem.  

 
p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Reagoval na p. primátora a uviedol, že nebol jasný – 

bolo povedané, že odmietol vydať objekt. Dvakrát mu v priebehu novembra volal 
človek z magistrátu, že chce prebrať objekt na základe zmluvy o správe – opýtal sa, či 
bola takáto zmluva poslaná MČ Pereš? Uznesenie MZ si treba pozrieť a rešpektovať ho. 
Neovplyvňoval miestnych poslancov.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora: Nevie čo všetko v diskusii odznelo, lebo nebola 

prítomná od začiatku, ale môže povedať, že uznesenie, ktoré prijali mestskí poslanci na 
mestskom zastupiteľstve malo 3 časti – v prvej časti poslanci schválili vyňatie budovy 
zo správy MČ Pereš a vrátenie do majetku mesta; v druhej časti bol zmenený účel 
budovy na sociálny, teda zo školského na sociálny a v treťom bode bolo na základe 
návrhu p. poslanca MZ a starostu p. Karabina doplnené, že sociálny zámer, ktorý už bol 
schválený v druhej časti uznesenia, sa bude prerokovávať s Miestnym zastupiteľstvom 
MČ Pereš. Dozvedela sa, že na miestnom zastupiteľstve miestni poslanci odmietli 
zmenu účelu budovy zo školského na sociálny zámer. A toto nie je ich kompetencia, 
pretože toto je kompetencia mestského zastupiteľstva a nemôžu miestni poslanci 
rozhodovať o tom, na aký účel bude určená budova, ktorá je majetkom mesta. Miestni 
poslanci mali v zmysle uznesenia prerokovať už len konkrétny sociálny zámer, čiže taká 
bola dohoda. Zároveň dodala, že z úst p. starostu priamo na mestskom zastupiteľstve 
bolo povedané, že nemá problém s projektom pána Drába, len do budúcnosti, aby sa 
možno nemenili tie zámery a pod., a v tomto duchu všetci poslanci zahlasovali aj za 
zmenu uznesenia, ktorú predložil a preto vôbec nechápe, v čom a kedy nastala zmena 
a kormidlo obrátil.  
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p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ku VZN ohľadne spádových MŠ bolo 

možné pripomienkovať do 6.12., čo už zmeškali. Asi to nechajú tak, lebo sa asi 
nepredpokladá, že by táto zmena ešte sa dala zapracovať. 

 
(pozn.: diskusia mimo záznam) 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Do diskusie sa nik neprihlásil, rozpravu ukončil 

a predniesol postupne návrhy na uznesenia.  
Rada starostov odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach predložený návrh VZN 
mesta Košice o regulácii niektorých hazardných hier prerokovať a schváliť.  

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 

Hlasovanie č. 2 - za: 8, proti: 3, zdržali sa: 4 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Tento návrh nebol schválený. 

Diskusia pokračovala ku ostatným bodom programu mestskej rady. Otvoril tému 
kybernetická bezpečnosť, ktorú v úvode rokovania avizoval. Opýtal sa, či sú k tejto 
téme podnety a či je súhlas starostov s predloženou správou? Dodal, že to spracovanie 
trvá, p. Frič, ako spracovateľ materiálu čaká na analýzy z MČ.  
Žiadne podnety neodzneli ani ku kybernetickej bezpečnosti a ani k ostatným 
prerokovaným bodom mestskej rady, preto predniesol návrh na uznesenie: Rada 
starostov v Košiciach odporúča mestskému zastupiteľstvu prerokovať materiály 
prerokované na Mestskej rade v Košiciach dňa 25. a 30. novembra 2021. 

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 

Hlasovanie č. 3 - za: 16, proti: 1, zdržali sa: 0  
 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Uznesenie prijali. 
- - - 

 
Bod č. 2 
Rôzne 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Otvoril bod. Zo strany starostov žiadne podnety neodzneli, 

preto bod uzavrel a ukončil aj rokovanie. 
- - - 
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Záver rokovania 
 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Nigut vyhlásil 26. rokovanie Rady starostov 
v Košiciach za ukončené. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

    Ing. Ján Nigut 
 predseda Rady starostov 

 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená dňa 21.02.2022 
Zapisovateľka: Blanka Lukáčová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Overovatelia zápisnice: 
 

 

Mgr. Jozef Andrejčák .......................................................... podpísal dňa: 01.03.2022 
 
 
Mgr. Ing. Adriana Šebeščáková Balogová........................... podpísala dňa: .............................. 
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